

# СОДЕРЖАНИЕ

---

---

Номер 8, 2016

---

---

## СРАВНИТЕЛЬНОЕ ПРАВОВЕДЕНИЕ

- Использование органами конституционного контроля зарубежного опыта  
*А. А. Троицкая, Т. М. Храмова* 5
- 

## МЕСТНОЕ САМОУПРАВЛЕНИЕ

- Социальные и финансовые гарантии в системе правового регулирования местного самоуправления в России  
*М. С. Шайхуллин* 23
- 

## ИЗБИРАТЕЛЬНОЕ ПРАВО И РАЗВИТИЕ ДЕМОКРАТИИ

- Правовое регулирование участия партий в выборах  
*Н. Ю. Турищева* 29
- 

## ПРАВО И ЭКОНОМИКА

- Экономическое право и экономическое правосудие как парные категории. Классификация экономических споров  
*В. В. Еришов, Е. М. Ашмарина, В. Н. Корнев* 40
- 

## ПРАВО И МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ

- Принцип неотвратимости наказания в формате института противодействия легализации преступных доходов  
*А. В. Водянов* 52
- Правовой режим Берингова пролива  
*А. Н. Вылегжанин, И. П. Дудыкина, Е. В. Норкина* 62
- 

## СТРАНИЦЫ ИСТОРИИ

- Право и правовая система Мэнцзяна  
*П. Н. Дудин* 72
- 

## НАУЧНЫЕ СООБЩЕНИЯ

- О разрешении проблемы соотношения понятий национального вопроса и национальной политики  
*В. Н. Алфимцев* 80
- Значение судебной практики Конституционного Суда Российской Федерации в формировании транспортного права и общественного сознания  
*Д. В. Забелина* 85
- Реализация целей гражданского судопроизводства в судах общей юрисдикции и арбитражных судах Российской Федерации  
*С. А. Курочкин* 88
- К вопросу об употреблении термина “информационно-телекоммуникационные сети” в российском уголовном законодательстве  
*А. А. Харламова* 92
- 

## Трибуна молодых ученых

- О систематизации законодательства с использованием информационных правовых систем  
*В. Н. Шельменков* 97

К вопросу о преодолении риска фальсификации при использовании современных информационно-коммуникационных технологий на выборах <i>К. Ю. Матрёнина</i>	100
--	-----

---

### НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

Национальная правовая политика в современной России (Обзор материалов “круглого стола”) <i>А. В. Малько, Ю. Н. Сушкова</i>	105
Политико-правовая модернизация в России: теория и практика глазами молодёжи <i>В. В. Ивочкин</i>	111

---

### КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ

Н.М. Добрынин. Конституционное (государственное) право Российской Федерации. Современная версия новейшей истории государства. Учебник. В 2-х т. Т. 1. <i>С. А. Авакьян</i>	112
Н.М. Добрынин. Конституционное (государственное) право Российской Федерации. Современная версия новейшей истории государства. Учебник. В 2-х т. Т. 1. <i>М. И. Клеандров</i>	114
Н.М. Добрынин. Конституционное (государственное) право Российской Федерации. Современная версия новейшей истории государства. Учебник. В 2-х т. Т. 1. <i>С. Д. Князев</i>	116
Н.М. Добрынин. Конституционное (государственное) право Российской Федерации. Современная версия новейшей истории государства. Учебник. В 2-х т. Т. 1. <i>М. С. Саликов</i>	118
И. А. Умнова (Конюхова), И. А. Алешкова. Применение Конституции Российской Федерации судами общей юрисдикции: актуальные вопросы теории и практики <i>Л. В. Андриченко</i>	120
Союзное государство: на распутье de facto и статично de jure Е.С. Смирнова. Гражданство Союзного государства Беларуси и России: история, политика, право <i>И. И. Пляхимович</i>	121
С.А. Лобанов. Уголовная ответственность за военные преступления: теоретические вопросы международно-правового исследования <i>Р. А. Каламкарян, Ю. И. Мигачев</i>	123

---

### ПИСЬМО В РЕДАКЦИЮ

Выборы в России по Конституции РФ и Конвенции о защите прав человека и основных свобод <i>Ю. А. Дмитриев, В. О. Миронов</i>	125
--	-----

---

### НЕКРОЛОГ

Нина Ивановна Химичева (1928–2016)	127
------------------------------------	-----

---

---

# CONTENTS

---

---

**Number 8, 2016**

---

---

## COMPARATIVE LAW

- The Use of Foreign Law in Constitutional Adjudication  
*A. A. Troitskaya, T. M. Khramova* 5
- 

## LOCAL SELF-GOVERNMENT

- Social and financial safeguards in the system legal regulation of local self-government in Russia  
*M. S. Shaykhullin* 23
- 

## SELECTIVE LAW AND THE DEVELOPMENT OF DEMOCRACY

- Legal regulation of participation of parties in elections  
*N. Yu. Turischeva* 29
- 

## LAW AND ECONOMICS

- Economic law and economic justice as paired categories. Classification of economic disputes  
*V. V. Ershov, E. M. Ashmarina, V. N. Kornev* 40
- 

## LAW AND INTERNATIONAL RELATIONS

- The principle of inevitability of punishment in the format of the institute of antimoney laundering  
*A. V. Vodyanov* 52
- The legal regime of the Bering Strait  
*A. N. Vylegzhanin, I. P. Dudykina, E. V. Norkina* 62
- 

## PAGES OF HISTORY

- The law and legal system of Mengjiang  
*P. N. Dudin* 72
- 

## SCIENTIFIC REPORTS

- On resolving problem of the relationship between the concepts of the national question and national policy  
*V. N. Alfimtsev* 80
- The value of the judicial practice of the Constitutional Court of the Russian Federation in the formation of transport law and public consciousness  
*D. V. Zabelina* 85
- Implementation of civil procedure objectives by the courts of the Russian Federation  
*S. A. Kurochkin* 88
- To the question of the use of the term “information and telecommunication networks” in the Russian criminal legislation  
*A. A. Kharlamova* 92
-

## TRIBUNE OF YOUNG SCIENTISTS

On the systematization of law by using legal information systems <i>V. N. Shel'menkov</i>	97
To the question of a negotiation of falsification' risk when using modern information and communication technologies on elections <i>K. Yu. Matryonina</i>	100

---

## SCIENTIFIC LIFE

The national legal politics in modern Russia (Review of materials of the "Round Table") <i>A. V. Mal'ko, Yu. N. Sushkova</i>	105
Political and legal modernization in Russia: theory and practice through the eyes of young people <i>V. V. Ivochkin</i>	111

---

## CRITICISM AND BIBLIOGRAPHY

N.M. Dobrynin. Constitutional (state) law of Russian Federation. A modern version of the modern history of the state. Tutorial. In 2 t. T. 1. <i>S. A. Avakyan</i>	112
N. M. Dobrynin. Constitutional (state) law of Russian Federation. A modern version of the modern history of the state. Tutorial. In 2 t. T. 1. <i>M. I. Kleandrov</i>	114
N.M. Dobrynin. Constitutional (state) law of Russian Federation. A modern version of the modern history of the state. Tutorial. In 2 t. T. 1. <i>S. D. Knyazev</i>	116
N.M. Dobrynin. Constitutional (state) law of Russian Federation. A modern version of the modern history of the state. Tutorial. In 2 t. T. 1. <i>M. S. Salikov</i>	118
I.A. Umnova (Konyukhova), I.A. Aleshkova. The application of the Constitution of the Russian Federation by courts of General jurisdiction: topical issues of theory and practice <i>L. V. Andrichenko</i>	120
The Union state: at crossroads de facto and de jure is static E.S. Smirnova. Citizenship of the Union state of Belarus and Russia: history, politics, law <i>I. I. Pliakhimovich</i>	121
S.A. Lobanov. Criminal liability for war crimes: theoretical questions of international legal studies <i>R. A. Kalamkaryan, Yu. I. Migachev</i>	123

---

## LETTER TO THE EDITOR

Elections in Russia according to the Russian Constitution and the Convention of the protection of human rights and fundamental freedoms <i>Yu. A. Dmitriev, V. O. Mironov</i>	125
--	-----

---

## IN MEMORIAM

Nina Ivanovna Khimicheva (1928–2016)	127
--------------------------------------	-----

---

---